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PROTOKÓŁ 

z IX w kadencji 2024-2029 sesji Rady Miejskiej w Suchedniowie  

w dniu 19 grudnia 2024 r. 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU RADY 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Dulemba Anna obecna   

2 Frątczak Lidia obecna   

3 Gałczyński Marek obecny   

4 Garbala Ewa obecna   

5 Kornecka Marta obecna   

6 Kowalik Izabela obecna   

7 Krogulec Waldemar obecny   

8 Lech Szymon obecny   

9 Maluszczak Tomasz obecny   

10 Miernik Dorota obecna   

11 Pająk Arkadiusz obecny   

12 Pałac Marcin obecny   

13 Salwa Anna obecna   

14 Uba Jacek obecny   

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka obecna   

 

obecni 15 

wszyscy 15 

procent 100,00 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PRZEBIEG OBRAD 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Suchedniowie 

 

Czas trwania obrad - godz.14:00 - 17:34 

 

Witając zebranych posiedzenie otworzyła i przewodniczyła mu Pani Lidia Frątczak - 

Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

 

 

Urząd Miasta i Gminy reprezentowali : 
p. Dariusz Miernik - Burmistrz MiG 

p. Agnieszka Jaszczur – Z-ca Burmistrza 

p. Renata Sidor – Sekretarz Gminy 

p. Dorota Dyka – Skarbnik Gminy 

p. Radosław Gąska – Radca Prawny 

 

Zaproszeni goście : 

ks. Dariusz Pląsek – Proboszcz Parafii Suchedniów  

p. Ewa Kaniewska – Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej 

p. Urszula Sułek – Przewodnicząca Rady Seniorów  

p. Jolanta Łutczyk – Przewodnicząca M/G Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 

 

Przewodniczący Zarządu Osiedli i Sołtysi (wg. załączonej listy obecności) 

 

Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy (wg. załączonej listy obecności) 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Stwierdzono obecność 14 radnych.  

(po złożeniu ślubowania przez Pana Marka Gałczyńskiego w punkcie 5 porządku obrad i objęcia 

mandatu radnego obecnych na posiedzeniu było 15 radnych-ustawowy skład Rady Miejskiej).  

 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej na sekretarza obrad powołała radnego Tomasza Maluszczaka.  

 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

4.a. odczytanie przez Przewodniczącą Rady Miejskiej projektu porządku obrad, 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt porządku obrad (projekt 

w załączeniu do protokołu). 
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4.b. głosowanie w sprawie dodania punktu do porządku obrad "złożenie ślubowania przez 

radnego elekta Pana Marka Gałczyńskiego", 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz MiG : wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego złożenia ślubowania przez nowo wybranego radnego Rady Miejskiej Pana Marka 

Gałczyńskiego i proponował  żeby temat został ujęty w porządku obrad po punkcie piątym. 

Wniosek Burmistrza został poddany pod głosowanie i został przyjęty przez Radę Miejską. 

głosowanie głosowanie w sprawie dodania punktu do porządku obrad "złożenie 
ślubowania przez radnego elekta Pana Marka Gałczyńskiego", 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna większość ustawowego składu 
Rady 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nie głosował 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 
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8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

4.c. głosowanie w sprawie wniosku o zdjęcie z porządku obrad punktu projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji, 

Pan Tomasz Maluszczak – radny : 

chciałem złożyć wniosek formalny o wykreślenie z porządku obrad punktu 16 to jest projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, ponieważ projekt dostaliśmy dziś mailowo o godzinie 

11:40. Jestem przekonany, że niektórzy radni mogli nie zdążyć zapoznać się z uzasadnieniem,                

to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, że w załączniku czytamy, że dziś odbyło się posiedzenie 

komisji. Czyli mamy, że tak powiem głosować nad czymś, co się odbyło a nie wiemy jakie były 

ustalenia z tej komisji. Dlatego jestem za tym żebyśmy ten punkt przenieśli na kolejną sesję. 

Wniosek radnego Tomasza Maluszczaka został poddany pod głosowanie i został przyjęty przez 

Radę Miejską.  

głosowanie głosowanie w sprawie wniosku o zdjęcie z porządku obrad punktu projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna większość ustawowego składu 
Rady 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nie głosował 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela PRZECIW 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

4.d. głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Następnie Rada Miejska głosowała w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji po wprowadzonych 

zmianach, który został przyjęty przez Radę Miejską.  

głosowanie głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nie głosował 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 
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5. Złożenie ślubowania przez radnego elekta Pana Marka Gałczyńskiego. 

Komendę o powstanie i  wprowadzenie na salę Sztandaru Miasta i Gminy Suchedniów wydała 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Lidia Frątczak. 

5.a. przedstawienie wyników wyborów przez Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej, 

Pani Ewa Kaniewska – Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej przedstawiła wyniki                         

z przeprowadzonych ponownych wyborów w okręgu wyborczym nr 11 w Suchedniowie. 

W wyniku przeprowadzonych wyborów radnym Rady Miejskiej w Suchedniowie został ponownie 

Pan Marek Gałczyński.  

5.b. wręczenie zaświadczenia o wyborze, 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Suchedniowie – Pani Ewa Kaniewska 

wręczyła nowo wybranemu radnemu Panu Markowi Gałczyńskiego zaświadczenie o wyborze oraz 

złożyła gratulację.  

5.c. złożenie ślubowania przez radnego elekta Pana Marka Gałczyńskiego. 

Zgodnie z art.23 a) ustawy o samorządzie gminnym  radny Marek Gałczyński złożył 

ślubowanie (treść Roty w załączeniu).  

Poprzez spełnienie podstawowego warunku nabycia prawa radnego, jakim jest ślubowanie nowo 

wybrany radny Pan Marek Gałczyński objął mandat radnego nabywając prawo do wypełniania 

ustawowych  obowiązków. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej złożyła gratulację radnemu Markowi Gałczyńskiemu a następnie 

wydała komendę “Sztandar Miasta i Gminy Suchedniów wyprowadzić”.  

Sztandar został wyprowadzony z sali obrad.  

 

6. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 15 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek ZA 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

7. Wystąpienia zaproszonych gości. 

Pani Ewa Antosik – Przewodniczaca Osiedla Nr 5 : 

- zgłaszam wniosek, że na ulicy Warszawskiej obok posesji nr 40, 41A zapadł się  chodnik. Jak tam 

ktoś będzie przejeżdzał to normalnie się połamie; 

- proszę Państwa, dostałam takie pismo z Urzędu, że mam posprzątać grunt, obciąć jakieś drzewa 

do przepompowni bo nie może samochód dojechać ZGK na przepompownię. Proszę Państwa,                     
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co się okazuje. Chyba pracownik urzędu to się pomylił, bo droga do przepompowni jest Gminna. 

To Gmina powinna wykonać te prace.  

 

 

 

8. Zgłoszenie wniosków i zapytań. 

Pani Dorota Miernik – radna : 

Panie Burmistrzu mam takie pytanie odnośnie tej budowy drogi, tak zwanego wygonu łączącego 

starą siódemkę z ul. Koszykowa. Mieszkańcy informują mnie, że powiem tak kolokwialnie,                             

że niektórzy oceniają, że lepiej było jak były te “kocie łby”. Z czego wynika ta ocena. Podobno 

teraz, tak poinformowała mieszkanka, ludzie mają wygodniej po prostu, pędzą jak szaleni. 

Mężczyzna wracający z nocnej zmiany po prostu mówi, że rowerzysta by wpadł na niego. 

Przemknął, że tak powiem jak torpeda. Czy będzie oświetlenie tej drogi żeby była jakaś widoczność 

w nocy i tak dalej. Czy przewiduje się to w projekcie, ewentualnie jakie działania planuje Pan 

podjąć, dziękuję. 

Pan Szymon Lech – radny : 

Panie Burmistrzu, chciałbym zapytać kiedy będą naprawione dziury tuż za przejazdem wjeżdżając 

w ulicę Stokowiec. 

Pani Anna Dulemba – radna : 

Panie Burmistrzu, kilka miesięcy temu składałam wniosek. Dostałam pisemną odpowiedź,                       

że do końca roku zostaną wyrównane dziury, tak to nazwę na ulicy Dworcowej, tam za dworcem                 

w stronę bloku. W związku z tym mam pytanie, czy to jeszcze (dzisiaj jest 19) do końca                          

roku będzie zrobione. Jeżeli nie to dlaczego ? 

 

9. Udzielenie odpowiedzi na wniesione wnioski i zapytania. 

Przed oddaniem głosu Burmistrzowi Miasta i Gminy w sprawie udzielenia odpowiedzi                               

na wniesione wnioski i zapytania Przewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Lidia Frątczak 

działając na podstawie § 66 ust.5 i § 67 ust.3 poinformowała zebranych o złożonych interpelacjach                                   

i zapytaniach oraz udzielonych na nie odpowiedziach.  

ks. Dariusz Pląsek – Proboszcz Parafii Suchedniów : 

dziękuję Wam bardzo za zaproszenie. Jestem zaproszony po to żeby wam złożyć życzenia z okazji 

Świąt Bożego Narodzenia. Na ręce Pana Burmistrza, Z-cy Burmistrza, Przewodniczącej Rady 

Miejskiej,  radnych, dla wszystkich tu obecnych ale tych również naszych mieszkańców, którzy nas 

obecnie tutaj oglądają prawdopodobnie przez internet. Pragnę wam złożyć najlepsze życzenia. 

Święta  to jest ten najpiękniejszy czas w ciągu roku. One jednoczą wszystkich, jednoczą osoby                          

o różnych poglądach, różnych też nieraz jakiś takich nastawieniach, ale one mają taką piękną                     
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w sobie taką moc jedności, jednoczą nas w rodzinach ale również też w pracy. Wiemy, że czasami 

mamy różne poglądy. Mamy na sobie różnego rodzaju takie i stresy i takie zmagania i te Święta 

niech będą dla was pełne pokoju, żeby zostawić te wszystkie trudności z którymi się zmagamy. 

Różnego rodzaju podziały i właśnie cieszyć się tymi świętami. Dziękuję władzom Miasta i Gminy, 

że służycie Naszemu Miastu, Naszej Gminie, Naszej Parafii, za to że jesteście dla mieszkańców,                

za to wam bardzo dziękujemy. Niech to właśnie Was zawsze jednoczy, można mieć różne poglądy 

spory ale najważniejsze jest dobro tego miasta, dobro tej naszej gminy, dobro parafii.  

Dowiedziałem się od Pana Burmistrza przed chwilą, że mamy kolejną piękną uroczystość                                    

w naszym mieście. Czterdziestolecie pracy zawodowej Pana Andrzeja Karpińskiego, dziękujemy 

bardzo. Pan tutaj pięknie pracuje i dla gminy, dla miasta ale też dla parafii. Zawsze orkiestra jest                   

i co potrzeba zawsze jest dobre słowo. Ja zawsze mogę liczyć na Pana Dyrektora, więc Panie 

Dyrektorze gratulujemy i dziękujemy, że Pan jest zawsze z name, zawsze tu pięknie służy właśnie 

rozwijając tą kulturę, która jest w naszym mieście i w naszej gminie. 

 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

- aktualnie trwają naprawy dróg, bo generalnie pytania, które Państwo skierowaliście w moją stronę 

dotyczą remontów dróg gminnych. W dniu dzisiejszym już te prace zostały rozpoczęte jeśli chodzi 

o naprawy dróg. Dalej będziemy je kontynuować. Trudno mi powiedzieć co uda nam się naprawić 

w tym okresie do Świąt Bożego Narodzenia ale na pewno będziemy się starali żeby te prace, które 

już w tej chwili zostały rozpoczęte zostały wykonane. W dniu dzisiejszym naprawiana jest droga 

łącząca Michniów z miejscowością Krzyżka. Następnie planujemy wyremontować drogę przy 

ulicy Berezów tam taki dojazd do posesji po ścianie lasu;  

- spróbuję ewentualnie rozważyć możliwość naprawy tych dróg, czy odcinków, które Państwo 

zgłosiliście podczas dzisiejszych obrad. Jeżeli chodzi o uporządkowanie tej drogi dojazdowej                        

do przepompowni ścieków, pismo zostało odpisane do pani Ewy Antosik. Uważam, że te dane, 

które tam są wpisane one są poprawne i są prawdziwe. Jeśli drzewa pozostają w działce prywatnej,                        

a konary są nad działką jakąś inną, jeśli są nad działką gminną to wtedy możemy oczywiście je 

w jakieś tam sposób przyciąć w ramach cięć pielęgnacyjnych. Nie znam teraz tej sprawy, nie będę 

się do niej szczegółowo odnosił bo pismo zostało wysłane i uważam, że te dane które tam zostały 

wpisane zostały sprawdzone i są poprawne i oczywiście tak należy je traktować. Jeżeli Gmina  

jakieś działania może podjąć to to takie działania staramy się podjąć i swoje obowiązki 

wykonujemy. Chciałbym przypomnieć tylko jeśli składacie Państwo jakieś pisma do Gminy, 

kierujecie je nawet i do Rady Miejskiej, proszę te pisma składać w sekretariacie Urzędu Miasta                       

i Gminy, gdzie będą pisma rejestrowane i następnie kierowane do odpowiednich wydziałów czy 

do odpowiednich osób, które prowadzą obsługę naszych jednostek czy naszych organów; 

- oświetlenie drogi Ostojów Krzyżka. Szanowni Państwo, inwestycja jest związana z realizacją 

nawierzchni na drodze, ona trwa, prace jeszcze są kontynuowane. W ramach tego zadania nie ma 

przewidzianego oświetlenia tej drogi, to jest remont nawierzchni na tej drodze. Tak zostało                           

to zadanie przyjęte do realizacji. Jakieś inne kolejne elementy związane z budową tej drogi to 
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kolejne zadanie inwestycyjne,  które musi się znaleźć w budżecie Gminy, muszą być zabezpieczone 

środki na takie zadanie, musi być budżet gdzie te środki są przydzielone, przyznane na realizację 

zadania. Jeżeli taka jest wola Rady, że takie zadanie zostanie wprowadzone to do budżetu na lata 

kolejne na pewno należy się starać takie wnioski składać. Powiedziałem ogólnie o tych naprawach, 

staramy się je realizować, dziękuję bardzo. 

 

10. Informacja Burmistrza MiG z działalności pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

Informację z działalności międzysesyjnej Burmistrza oraz Urzędu Miasta i Gminy 

Suchedniów za okres od 27 listopada 2024 r. do 18 grudnia 2024 r. przedstawił Pan Dariusz 

Miernik – Burmistrz MiG (Informacja w załączeniu do protokołu).  

Burmistrz przyłączył się do gratulacji dla Pana Andrzeja Karpińskiego z okazji czterdziestolecia 

pracy zawodowej Pana Andrzeja Karpińskiego oraz 33 lat pracy w Domu Kultury w Suchedniowie.   

 

Pan Andrzej Karpiński – Dyrektor Suchedniowskiego Ośrodka Kultury : 

Panie Burmistrzu, Pani Przewodnicząca, szanowni radni, Szanowni Państwo. Dziękuję za te miłe 

słowa. Pracę  w domu kultury, w suchodniowskiej instytucji kultury traktuje zawsze jako 

wyróżnienie, jako pewną misję, gdyż przyszło mi organizować tą jednostkę kultury. Chciałem 

serdecznie podziękować Państwu, temu samorządowi jak i poprzednim za wspaniałą współpracę 

oraz wszystkim sześciu burmistrzom, z którymi miałem przyjemność współpracować. Jeszcze raz 

serdecznie dziękuję za wszystko, dziękuję bardzo. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów na lata 

2025 – 2038. 

11.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik - Burmistrz MiG (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

11.b. opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów na lata 2025-2038, 

Pani Dorota Dyka – Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr 67/2024 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie opinii                            

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów na lata 

2025 – 2038. 

Powyższy projekt został zaopiniowany pozytywnie przez Izbę.  

11.c. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – Przewodniczący 

Komisji.  
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11.d. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący Komisji.  

11.e. opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawiła Pani Agnieszka Włodarczyk-Mazurek – 

Przewodnicząca Komisji.  

11.f. opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawiła Pani Marta Kornecka  – Przewodnicząca 

Komisji.  

11.g. opinia Komisji Rewizyjnej, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawił Pan Arkadiusz Pająk – Przewodniczący 

Komisji.  

11.h. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

11.i. głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów 

na lata 2025 – 2038. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Suchedniów na lata 2025 – 2038. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 12 80 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 6.67 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 13.33 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz WSTRZYMAŁ SIĘ 

10 Miernik Dorota PRZECIW 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 49/IX/2024 w sprawie w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2025 – 2038 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchedniów na 2025 rok. 

12.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik - Burmistrz MiG (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

12.b. opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Suchedniów na 2025 rok, 

Pani Dorota Dyka – Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Nr 66/2024 VIII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 28 listopada 2024 r. w sprawie opinii                            

o projekcie uchwały budżetowej Gminy Suchedniów na 2025 rok. 
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Powyższy projekt został zaopiniowany pozytywnie przez Izbę.  

12.c. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – Przewodniczący 

Komisji.  

12.d. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący Komisji.  

12.e. opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawiła Pani Agnieszka Włodarczyk-Mazurek – 

Przewodnicząca Komisji.  

12.f. opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawiła Pani Marta Kornecka  – Przewodnicząca 

Komisji.  

12.g. opinia Komisji Rewizyjnej, 

Pozytywną opinię o projekcie uchwały przedstawił Pan Arkadiusz Pająk – Przewodniczący 

Komisji.  

12.h. dyskusja, 

Pani Dorota Miernik – radna : 

proszę Państwa powiem tutaj otwarcie, że ja głosowałam przeciw zarówno tej wieloletniej 

prognozie finansowej jak i jestem przeciwna temu budżetowi, nie popieram tego budżetu.                           

Po pierwsze jak już Państwo wiecie była gorąca dyskusja i były podejmowane kroki żeby 

zmniejszyć stawkę podatku od pozostałych gruntów uchwaloną pierwotnie na poziomie 73 grosze 

za metr kwadratowy na 2025 rok. Ta stawka oznacza 40% wzrost w stosunku do stawki, która 

jeszcze obowiązuje w tym roku. Proszę Państwa pragnę zwrócić uwagę na pewną kwestię, która 

znajduje również potwierdzenie w odpowiedzi na moją interpelację. Ja nie będę tej interpelacji                  

w tym momencie szeroko omawiać ale chciałabym zauważyć jedną pewną niekonsekwencje. 

Chodzi mi o dobro mieszkańców Miasta i Gminy, w szczególności tych, których reprezentuje czyli 

mieszkańców Ostojowa i Krzyżki. Na jaką niekonsekwencję zwracam uwagę. W projekcie uchwały 

zmieniającej przedstawionej przez Burmistrza, w kórym zaproponowano obniżoną stawkę podatku 

od pozostałych gruntów do poziomu 62 grosze za metr kwadratowy, a więc mniejszą niż już 

przyjęto prawda wskazuje, że istniała realna możliwość żeby tą stawkę obniżyć. Budżet, że tak 

powiem kolokwialnie nie zachwiałby się. Zabrakło tylko dobrej woli, tak to oceniam. Ta zmiana 

została odrzucona już na wniosek o procedowanie tej nowej stawki. Przypominam na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Finansów głosami przedstawicieli radnych z Komitetu Naturalnie w Przyszłość, 

z którego również wywodzi się nasz Pan Burmistrz i którzy to radni mają większość w tej komisji 

także nie poszło to dalej. Co więcej zauważam, że tutaj w odpowiedzi, której udzielił mi Burmistrz 

na moją interpelację wynika, że proponując obniżkę stawkin podatku Burmistrz kierował się w tym 
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momencie między innymi dobrym mieszkańców i skutkami finansowymi wskazanej stawki 

podatku. Dlaczego wcześniej tego nie było kiedy uchwalaliśmy stawkę 73 grosze za metr 

kwadratowy. Pozostawiam również to pytanie bez odpowiedzi. Uważam, że nastąpiły pewne, że tak 

powiem błędy proceduralne w uchwalaniu tej uchwały w sprawie stawki podatku                                          

od nieruchomości, w tym od pozostałych gruntów, co rzutuje na cały budżet, bo przecież wpływy                   

z tego podatku to są wpływy do tego budżetu, który teraz procedujemy, uchwalamy. Także jest tu 

moje zdecydowane nie. Drugi powód Proszę Państwa jestem świeżo w tej Radzie ale mieszkańce  

tej Gminy nie są mi obce już wieloletnie problemy mieszkańców Ostojowa i Krzyzki. Brak 

kanalizacji. Teraz pojawiło się też zadanie ażeby zagospodarować dla potrzeb mieszkańców 

tą nieruchomość, którą otrzymaliśmy w drodze komunalizacji, nie ma nic wspomniane w tym 

budżecie. Też nie ma nic wspomnianych w tym budżecie na zadania takie dla Krzyżki, o które też 

się upominają mieszkańcy, jak adaptacja dla potrzeb tamtejszej wspólnoty budynku do zebrań. 

Budynek jest zagrzybiony, wymaga naprawy bo przecieka. Jest stara instalacja. Tam po prostu jest 

realne niebezpieczeństwo dla zdrowia i życia mieszkańców. Zwracam uwagę również na stan 

naszych chodników, dróg, oświetlenia i tak dalej. Z tego powodu Szanowni Państwo ja się                          

nie podpiszę pod tym budżetem z tych dwóch zasadniczych powodów, dziękuję bardzo. 

Pasn Waldemar Krogulec – radny : 

Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu. Opracowanie projektu budżetu jest to wyzwanie i jest to 

odpowiedzialne zadanie. Także ja tutaj chylę czoło Przed Panem i przed Panią Zastępcą, Panią 

Sekretarz i oczywiście Panią Skarbnik, która w tym roku przygotowała ten projekt, ten budżet                    

na 2025 rok. Bardzo się cieszę z inwestycji, które są planowane. Szczególnie tutaj wspomnę o ulicy 

Harcerskiej, ulicy Choroszewskiego i innych, które są  w toku realizacji, są projektowane. Proszę 

Państwa inwestycje to jest rozwój. Musimy o tym pamiętać, a rozwój to jest przyszłość naszych 

mieszkańców, którzy będą tworzyły przyszłe pokolenia, dziękuję bardzo. 

Pan Tomasz Maluszczak – radny : 

Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, ja również chylę czoła nad opracowanym budżetem. 

Przyjmuje do wiadomości, że pod względem formalnym, merytorycznym jest w porządku. Wiele 

godzin dyskusji z Panią Skarbnik, bo chyba każdy z nas radnych ma świadomość, że długo myśmy 

dyskutowali. Niemniej jednak mam kilka takich refleksji. W dochodach, które są dużo lepsze niż 

dochody ubiegłoroczne, można również założyć, że budżet nad którym debatujemy jest lepszy niż 

budżet ubiegłoroczny. Z dochodów z pit-ów od naszych mieszkańców ponad 30 milionów idzie                

do budżetu czyli to jest prawie połowa. Wspomniany przez panią Dorotę Miernik podatek                       

od nieruchomości też zasila ten budżet i tutaj myślę, że jakaś część radnych ma wątpliwości i była 

ku temu szansa żeby to minimalnie poprawić i negatywne w tym temacie skutki dla budżetu. Z tego 

co pamiętam z komisji, byłoby około swieście jedenaście tysiecy złotych. Na komisji budżetu 

usłyszeliśmy, że te pieniądze z podatków od nieruchomości będą również na między innymi 

remonty dróg, na inwestycje. Na ostatniej komisji Pan Burmistrz przedstawiał nam wnioski 

składane przez mieszkańców i wnioski składane przez radnyc. Na 25 wniosków 24, z tego                          

co kojarzę zostały odrzucone albo częściowo odrzucone albo częściowo ujęte czy też nie ujęte. Taki 

wniosek tydzień temu na komisji złożyłem żebyśmy byli zapoznani z informacjami, również jakie 
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organizacje, stowarzyszenia złożyły wnioski. Na przedwczorajsze komisji takich odpowiedzi                        

nie usłyszeliśmy. Więc nie wiem czy zakładać,  że nasze stowarzyszenia, które wspierają sport, 

kulturę, turystykę dostały z urzędu, czy też dostały na wniosek. Jeżeli dostały z urzędu to OK. 

Jestem za tym żeby się rozwijały, żeby sport u nas był promowany. Na marginesie, w tenisie 

stołowym mamy drużynę,  która jest w 16 najlepszych drużyn w Europie. Promuje Suchedniów. 

Jako mieszkaniec Suchedniowa czuje się silnie związany z tą drużyną, która w nazwie ma 

Suchedniów i promuje Suchedniów. Dzieciaki od nich biorą pozytywne wzorce. Mam naprawdę 

wątpliwości, bo wiele rzeczy, wiele zadań inwestycyjnych wieloletnich i bardzo dobrze,                            

że Suchedniów się rozwija. Ja z uporem maniaka będę prosił o wsparcie mieszkańców ulicy 

Niskiej, z okręgu z którego się wywodzę i z tego co z mieszkańcami rozmawiałem od 2017 roku 

mają obiecywane, że coś w ich drodze się poprawi. Na razie nie widać poprawy. Odpowiedź                      

na zapytanie jaką dostałem, że być może pojawi się w projekcie budżetu, nie pojawiło się.                      

Więc Szanowni Państwo reasumując. Jeszcze przedwczoraj wahałem się. Dziś mam takie 

przemyślenia, że jednak w tym budżecie, który pomimo tego, że jest dobry, jest takie powiedzenie 

tak zwane owoce drzewa zatrutego, nie wiem czy tutaj mamy z tym do czynienia czy nie mamy. 

Założenie jest takie, że jeżeli jeden owoc jest zatruty należy uznać, że całe drzewo i wszystkie 

owoce są zatrute. Więc ja dzisiaj z pewnością zagłosuję przeciw, dziękuję. 

Pani Anna Dulemba - radna : 

Drodzy Państwo, ja zgłosiłam się do odpowiedzi w zasadzie zanim jeszcze Tomasz swoją 

wypowiedź tutaj uczynił i tak naprawdę muszę powiedzieć, że w 90 procentach chciałam 

powiedzieć podobne rzeczy. To znaczy nie zgadzam się z pewnymi elementami, które są zawarte      

w budżecie i dobrze Państwo wiecie z jakimi. Tak jak koledzy, koleżanki powiedzieli bardzo długą 

dyskutowaliśmy na komisjach w tej sprawie. Ja troszkę czuję, że Burmistrz lekceważy niestety 

społeczeństwo nasze suchedniowskie. Przejrzałam sobie dzisiaj przed sesją obietnice 

przedwyborcze Komitetu i tak naprawdę z nowych inwestycji proszę mi powiedzieć co jest w tym 

budżecie. Proszę mi powiedzieć co z wniosków, które zostały złożone przez mieszkańców zostało 

chociaż przeanalizowane. Ja również miałam taką refleksję po naszej komisji, że z wniosków tak 

naprawdę praktycznie nic nie zostało uwzględnione w budżecie.  Wydaje mi się, że dla nas 

powinien być ważny głos mieszkańców i tam gdzie są ich potrzeby to powinniśmy nad tymi 

wnioskami się pochylać i ewentualnie próbować w taki sposób budżet skonstruować żeby 

Suchedniów się rozwijał właśnie dla mieszkańców. Dlatego również dzisiaj już mogę teraz 

powiedzieć że zagłosuję przeciw temu budżetowi, dziękuję. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

Pani Przewodnicząca, Szanowni radni. Jak tutaj Pan Tomasz powiedział 25 wniosków  zostało 

odczytanych na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej. Wszystkie one zostały 

przeanalizowane w chwili tworzenia budżetu i układania wydatków Gminy na rok 2025.                               

To, że określiliśmy tylko w wykazie zadań inwestycyjnych zadania, które realizujemy jako zadania 

wieloletnie i wpf-u tłumaczyliśmy to na posiedzeniach komisji z wieloletniej prognozy finansowej 

roku 2024 do 2038. Te zadania, które były planowane do wykonania w latach 2024-2025 

przeniesione zostały do budżetu roku 2025 i te są wszystkie w załączniku określającym zadania 
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inwestycyjne. One wszystkie są określone z nazwy i one wszystkie się tam znalazły. Wnioski, które 

przeczytaliśmy na posiedzeniu komisji, Państwo pamiętacie że większość z nich to są zadania 

bieżące, które są realizowane w ramach bieżącej działalności Gminy. Sami nawet dzisiaj 

rozmawialiśmy o tym, że Gmina realizuje naprawy dróg, naprawy jakieś infrastruktury gminnej                  

i na te zadania też nie ma nigdzie w budżecie roku 2024 nazwy. Będziemy remontować chodnik                 

na jakiejś tam ulicy bo to są zadania bieżące, które realizujemy bieżąco w ramach posiadanych 

potrzeb, w ramach posiadanych sił, w ramach posiadanych środków w ramach bieżących potrzeb  

jakie w ciągu roku budżetowego powstają. Niektóre z tych zadań, zgadzam się, że one nam się 

powtarzają, czy czy przechodzą z jednego roku na rok następny. Powtarzają się z tego powodu,                   

że to jest infrastruktura, która posiada już wiele lat. Działając w ten sposób mamy tą świadomość, 

że te drogi, czy jakieś uzbrojenie komunalne one się starzeją i trzeba szukać środków na naprawę 

nie tylko bieżącą ale bardziej kompleksowe remonty, czy kompleksowe naprawy. Wiecie teraz też 

dokładnie, że w ten sposób podjęliśmy decyzję o remoncie drogi w miejscowości Krzyżka,                           

o rozpoczętym już w tej chwili remoncie drogi na ulicy Leśnej i tak dalej chcemy postępować. 

Wymieniamy nawierzchnie na innych ulicach, między innymi na ulicy Jarzębinowej gdzie też 

umowa już jest zawarta z wykonawcą i to zadanie pomimo tego, że rozmawiamy o nim w tym roku 

on w przyszłym roku będzie realizowane. Każde z tych zadań, każdy z tych wniosków, które 

wpłynęły do budżetu gminy były analizowane w chwili konstruowania budżetu i one funkcjonują 

tutaj w naszej przestrzeni. My o nich pamiętamy, my o nich rozmawiamy i my je chcemy 

realizować. Mieszkańcy miasta i gminy i ich potrzeby są dla nas najważniejsze i tak budżet jest 

skonstruowany żeby zadowolić mieszkańców, żeby Suchedniów się rozwijał, żeby tak jak 

powiedzieliśmy wcześniej żeby piękniał i żeby rozwój miasta i gminy następował. Jeżeli chodzi                

o planowane dochody z pit-u, o których tutaj radny wspominał też musimy przypomnieć Państwu                          

o czym rozmawialiśmy na komisjach,  że w tej chwili te subwencje jakie w Gminie są przyznawane 

one są liczone w inny sposób i też trzeba o tym powiedzieć. Budżet Gminy po stronie dochodów                   

na rok przyszły jest o 5 milionów niższy niż budżet gminy Suchedniów na rok 2024. Inaczej liczona 

jest subwencja oświatowa, inaczej są liczone subwencje ogólne bądź subwencje uzupełniające                         

i te dochody Gminy są niestety niższe. Taką informację na tą chwilę otrzymaliśmy i w ramach tych 

informacji budżet został ułożony, skonstruowany. Jeśli to by się zmieniało w ciągu roku jesteście 

Państwo informowani. Sami wiecie, że w każdej sesji Rady Miejskiej jest punkt, który dotyczy 

budżetu. To jest żywy organizm, który na każdej sesji jest przebudowywany, zmieniany, 

uaktualniany. Wprowadzane są  nowe różnego rodzaju zadania, również zadania inwestycyjne, 

ciągle nowe obowiązki na Gminę są przerzucane z budżetu państwa. Często jest tak, że pieniądze 

idą za tym, że dostajemy obowiązki, dostajemy jakieś środki na realizację tych obowiązków i to jest 

płynne, to ciągle się zmienia, ciągle nad tym pracujemy. Myślę, że ten na ostatni rok, też musicie 

to przyznać wszyscy radni, że tego doświadczyliście i nie możemy powiedzieć, że o czymś                             

nie wiemy, o czymś nie potrafimy sobie tego doczytać, czy nie wiemy nad czym głosujemy. 

Wszyscy wiemy, że w każdym miesiącu, każde nasze spotkanie dotyczy zmian w budżecie, 

analizowania tego budżetu i zmiany jego konstrukcji, zmian jego funkcjonowania, jego 

działalności. Tak też ten podatek od nieruchomości, o którym tutaj wspominamy. Podatek                            

od nieruchomości głosowaliśmy nie wiem jaki to był miesiąc chyba październik. Wydaje mi się,                       

że w październiku też analizowaliśmy tą uchwałę. Przypominam, że ona została podjęta 
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jednogłośnie. Szanowni Państwo, nie było żadnych uwag, nie było żadnych wątpliwości, nie wiem 

po co do tego tematu po raz kolejny wracamy bo dzisiaj to nie jest dyskusja na temat wysokości 

podatku. Dzisiaj rozmawiamy o rozwoju społeczno-gospodarczym Gminy. Jeżeli dzisiaj ktoś mówi,  

że jest przeciwny budżetowi Gminy, to znaczy że jest przeciwny rozwojowi Miasta i Gminy 

Suchedniów oraz przeciwny jest mieszkańcom. Tak jak wspomniałem Szanowni Państwo, 

załatwiamy tutaj interesy naszych mieszkańców, ich potrzeby. Dbamy o ich bezpieczeństwo, dbamy 

o oświatę, dbamy o kulturę naszych mieszkańców, dbamy o bezpieczeństwo na drogach. Wszystkie 

zagadnienia dotyczące życia społeczno-gospodarczego Gminy mają odzwierciedlenie w budżecie 

Gminy. Szanowni Państwo nie zgadzam się na takie traktowanie tutaj w przestrzeni publicznej                     

i takie konstruowanie wypowiedzi, że jakaś tam grupa spowodowała, że coś się źle zadziało w 

Suchedniowie. Przypominam po raz kolejny, wszyscy nad tym głosowaliście, wszyscy tutaj obecni 

na tej sali podjęliście tą uchwałę jednogłośnie i nie można dzisiaj mieć pretensji do Burmistrza,                         

że nie ma wpływu na to jakie Rada podejmuje decyzje. Brak kanalizacji w Ostojowie. Pani radna 

informowaliśmy i rozmawialiśmy o tym niejednokrotnie. Szanowni Państwo, jeśli będzie 

sprzyjająca okoliczność, jeśli będą nabory wniosków na realizację zadań inwestycyjnych My                       

od razu chcemy z Państwem rozmawiać. Wiecie, że mamy różne możliwości, możemy sesję 

nadzwyczajne zwoływać. Sami wiecie jak nasza praca się odbywa. Spotykamy się na komisjach 

ale również jak was poproszę spotykamy się na innego rodzaju spotkaniach, które są spotkaniami 

powiedzmy mniej oficjalnymi i ja wam za to dziękuję, że odpowiadacie na takie moje zaproszenie.                      

Możemy się spotykać, możemy rozmawiać i jeśli tylko będą jakieś możliwości pozyskania środków 

finansowych dla Gminy na realizację kolejnych zadań inwestycyjnych to ja deklaruję też publicznie 

będę z wami rozmawiał, będziecie pierwszymi osobami, które będą wiedzieć o możliwości 

pozyskania danych środków na dane zadania inwestycyjne. Wierzę w to, że też wtedy 

odpowiedzialnie podejdziecie do tematu i będziemy takie zadania chcieli wspólnie realizować dla 

dobra naszych mieszkańców.  Ja odpowiadam za ten budżet, który jest uchwalony. Wy mnie potem 

rozliczacie z tego budżetu, który zostanie uchwalony, z możliwości albo zadań, które realizuje                     

w celu pozyskania środków na finansowanie zadań publicznych. Ale wy musicie mi w tym pomóc. 

Ja mogę się starać w różny sposób pozyskiwać pieniądze, czy namawiać was do różnych rozwiązań 

ale to Państwo decydujecie o tym w jakim kierunku rozwój Miasta i Gminy Suchedniów pójdzie.     

Ja was chcę inspirować i chcę dalej z wami rozmawiać i chcę dalej z wami współpracować, tylko        

że wy musicie też spróbować współpracować ze mną a ja tej współpracy Szanowni Państwo                      

nie widzę na tą chwilę bo wymyślacie tutaj trochę takie rzeczy, z którymi nie do końca mogę się 

zgodzić. Chciałbym jeszcze poruszyć możliwość finansowania sportu. W budżecie na rok 2025 

zaplanowaliśmy środki na finansowanie działalności sportowej w Suchedniowie na poziomie roku 

2024. Nie mam możliwości ani nie ma takich przepisów, na których mógłbym się opierać żeby 

finansować sport zawodowy w Suchedniowie, to nie jest promocja. Działalności sportu 

zawodowego nie może się równać jako promocja Miasta i Gminy Suchedniów. Działamy na rozwój 

dzieci i młodzieży i tego rodzaju działania ze środków przeznaczonych na sport możemy pieniądze 

wydatkować. Jeszcze raz o tym wspomnę, jeśli tylko będą jakieś możliwości, a interesujemy się 

tym i współczestniczymy w różnego rodzaju spotkania . Aplikujemy jeśli są jakieś konkursy 

ogłaszane. Jeżeli będą tylko jakiekolwiek działania na pozyskanie środków zewnętrznych                          
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to będziemy Państwa informować, będziemy przygotowywać zmiany do budżetu i będziemy dalej 

realizować tą politykę w taki właśnie sposób na tą chwilę, dziękuję. 

Pan Tomasz Maluszczak – radny:  

Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, ja może zostałem źle zrozumiany. Mnie nie chodzi o to 

żebyśmy my jako miasto dawali pieniądze na zawodowy zespół sportowy. Miałem na myśli być 

może niezwiązane, coś co jest z dzisiejszymi obradami po prostu. Dumny jestem z tego,                               

że Suchedniów występuje na arenie międzynarodowej. Jeżeli zostałem źle zrozumiany to prostuje, 

potrafię się przyznać do błędu. Natomiast Panie Burmistrzu ja bym bardzo prosił żeby w przestrzeni 

publicznej nie posługiwać się taką narracją, że któryś z radnych jest przeciwko Suchedniowowi 

albo mieszkańcom. Od samego początku bardzo mocno wspieramy, głosujemy w najistotniejszych 

sprawach tak samo jak Pan Burmistrz zaplanuje, jak Pan Burmistrz sobie zażyczy. Natomiast 

chciałbym żeby ta współpraca była w dwie strony. Pan Burmistrz teraz mi przypomniał pewną 

rzecz maj 2024 i nie wiem czy maj 2025 to będzie realizacja, co najmniej pięć razy mieszkańcy 

moimi ustami ale nie tylko prosili o słup ogłoszeniowy Okrąglak żeby został już na tej już.                        

Na sesjach słyszeliśmy już, ale przedwczoraj na komisji usłyszaliśmy, że tablice ogłoszeniowe będą 

w maju 2025 więc jeszcze jest czas na to żeby to zrealizować. Zależy mi i Panu Burmistrzowi też 

powinno zależeć na tym żeby mieszkańcy niezależnie od tego czy my się spieramy o sprawy 

merytoryczne żeby gdzieś dochodziło do sporów zupełnie innych na innym poziomie, żeby 

dochodziło do hejtu, bo chyba nie o to chodzi. Jeżeli wyartykułowałem co mi się w projekcie 

budżetu nie podoba i jeżeli uważam że 99,9 % jest dobrze to jest dobrze, ale chyba mam prawo 

powiedzieć, że coś mi się nie podoba i to co mi się nie podoba. Chyba mam prawo zagłosować 

ponieważ od kilku lat mieszkańcy ulicy Niskiej nie mogą się doprosić żeby mieli właściwie 

wyremontowaną ulicę, czy też drogę. No to chyba mogę o tym powiedzieć. Jeżeli to jest 

przekroczenie z mojej strony to ja wszystkich mieszkańców z tego miejsca bardzo serdecznie 

przepraszam. Wiele godzin poświęcam i poświęcałem na przygotowanie się do dyskusji na temat 

budżetu. Jeżeli ktoś chce ze mną na ten temat dyskutować, zachęcam do dyskusji może być 

publiczna ale na pewno nie anonimowa bo takich dyskusji nie prowadzę. Panie Burmistrzu nie chcę 

przypominać spotkania z 6 listopada jakie ja miałem z firmą Eko-Byś, gdzie mógłbym to głośno 

wyrazić ale to są moje wrażenia i zostawię dla siebie, dziękuję bardzo. 

Pani Anna Dulemba – radna : 

Panie Burmistrzu, nie ukrywam, że bardzo zabolały mnie Pana słowa “jeśli ktoś głosuje przeciwko 

budżetowi głosuje przeciwko rozwoju Gminy“. Na szczęście mieszkamy w demokratycznym 

państwie i Burmistrz dobrze wie jakie są nasze wątpliwości bo było to bardzo długo analizowane.  

Jeżeli z Pana z ust padają takie słowa po to żeby poszły w przestrzeń publiczną to jest to bardzo nie 

w porządku z Pana Burmistrza strony bo nie o to chodzi żebyśmy teraz zwlekali pewne rzeczy. 

Natomiast ja również wyraziłam swoje zdanie na temat budżetu i nie jest tak, że wszystko mi się        

nie podoba w budżecie ale nie podobają mi się pewne elementy i też już o tym powiedziałam. 

Dlatego proszę wybaczyć. Może Pan burmistrz jest przyzwyczajony do tego, że nikt się                                   

nie sprzeciwia i nie wiem ja bardzo dużo też czasu poświęciłam na analizę tego budżetu i innych 

rzeczy które są dzisiaj głosowane. Dlatego mając na względzie właśnie rozwój mieszkańców dzisiaj 
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zagłosuję przeciwko i nie chciałabym żeby w przestrzeni publicznej padały takie subiektywne 

zdania z Pana ust, dziękuję bardzo. 

Pani Dorota Miernik – radna : 

Panie Burmistrzu, po raz kolejny czuję się przez Pana urażona wręcz obrażona. Ja jeszcze do tego 

wrócę, do treści interpelacji, do odpowiedzi jaką udzielił mi Pan w odpowiedzi. Widzę, że Pan                      

po prostu stosuje pewien może nawet szantaż emocjonalny bo mówi, że ten kto nie głosuje, czy to 

jest przeciwko ludziom, rozwojowi gminy, miasta i tak dalej, nie jestem absolutnie temu przeciwna. 

Natomiast Panie Burmistrzu ja się kieruje przepisami prawa, sumieniem i dobrem mieszkańców. 

Mając między innymi na względzie dobro tych mieszkańców, których reprezentuje czyli Ostojowa                  

i Krzyżki to wiem, że nie może się ten rozwój odbywać ich kosztem. Nie możemy doprowadzić                

do tego żeby ludziom zabierać na przykład 13 emeryturę po to żeby zanieśli zapłacili podatek                     

od pozostałych gruntów, bo takie przypadki się pojawiają. Wiem co było jak podnieśliście tak 

drastycznie opłatę za śmieci. Po prostu ludzie się skarżyli. Kilka lat temu jedna z kobiet schorowana 

powiedziała tak “ja naprawdę mam na styk, że tak powiem pieniążki i żeby sobie kupić piec bo mi 

się kocioł do  ogrzewania zepsuł., usiałam wziąć pożyczkę”. Czy Pan chce doprowadzić do tego,                   

że ludzie pójdą i będą brali pożyczki żeby zapłacić ten podatek dla Gminy. To nie jest straszna 

kwota w budżecie jakaś, nie wiem ekscytująca, że Gmina się zawali, są inne możliwości.                            

To jest tylko jedna pozycja a w pozycji dochodów i wpływów jest bardzo dużo, są też wydatki,                                 

a dla takiego człowieka to może być kwestia tego, że właśnie nie uzbiera na ten opał,                                  

na wymianę kotła nie uzbiera, nie uzbiera sobie na wizytę w prywatnym gabinecie lekarskim                   

bo musi oddać to w skali roku i zanieść do budżetu, do Gminy.  

 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

teraz ja pozwolę sobie zabrać głos. Proszę Państwa przejmujemy najważniejszą w roku 

budżetowym 2025 uchwałę. Głosując przeciw temu projektowi uchwały, tak jak już padło 

głosujemy przeciw inwestycjom. Nie wiem czy Państwo zdajecie sobie sprawę co się stanie jeżeli 

uchwała budżetowa nie zostanie przyjęta Czy ktoś z Państwa wie ? Jeżeli dzisiejsza uchwała nie 

zostanie przyjęta budżet gminy zostanie ustalony przez Regionalną Izbę Obrachunkową (RIO). 

Jeżeli ten budżet zostanie ustalony przez RIO wtedy będą realizowane tylko zadania własne Gminy. 

Co to znaczy, to znaczy to co Pan Burmistrz powiedział, że mówimy “Nie” wszystkim naszym 

inwestycją i rozwojowi naszej gminy. Takim inwestycją jak rozbudowa ulicy Choroszewskiego, 

przebudowa zabytkowego budynku przy ulicy Sportowej nr 1 w Suchedniowie gdzie mamy Klub 

Seniora. Droga ulica Harcerska, ulica Leśna. Rozbudowa budynku Miasta i Gminy                                       

w Suchedniowie,  zagospodarowanie terenów przyległych do zbiornika wodnego na rzece 

Kamionce, budowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, rozbudowa budynku 

przedszkola samorządowego im. Jana Pawła w Suchedniowie do tworzenia miejsc opieki dla dzieci 

do lat trzech, budowa ulicy Jarzębinowej, budowa ulicy Dawidowicza.  

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 
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w woli uzupełnienia, budowa drogi na Krzyżce, budowa drogi między Ostojowem a Koszykową,           

bo to są zadania, które tłumaczyliśmy to Państwu w jednym wniosku z tymi zadaniami, o których 

tutaj Pani Przewodnicząca przeczytała. Także to jest wszystko powiązane, nie wiem czy możemy           

w tej chwili zrezygnować z tych zadań, sami we własnym sumieniu Państwo sobie odpowiedzcie. 

Pani Lidia Frątczak – radna : 

proszę Państwa musimy sobie uświadomić, że jeżeli ta uchwała budżetowa nie przejdzie, stoimy                

w miejscu, nie robimy nic, absolutnie nic. Zobaczmy co za działo się w sąsiedniej gminie.                            

Tam Rada nie potrafiła dojść do porozumienia. Wiem, że tam były jeszcze inne rzeczy ale z chwilą 

gdy faktycznie będziemy kierować się naszymi własnymi jakimiś niezadowoleniami, że nasze 

wnioski nie znalazły się w budżecie. Mój wniosek też się nie znalazł proszę Państwa w budżecie      

ale wiem, że na Suchedniów należy patrzeć z perspektywy, nie tylko swojego okręgu wyborczego 

ale też z perspektywy całego Miasta i całej Gminy. Jestem w samorządzie już 10 lat i wiem,                        

że długo musiałam czekać żeby pewne inwestycje były zrealizowane w moim okręgu wyborczym. 

Mam na myśli tutaj ulicę Suchyni. Zabiegałam bardzo o tą ulicę, nie dlatego że ona jest w moim 

okręgu wyborczym ale dlatego, że to centrum Suchedniowa to jest wizytówka naszego miasta.                    

Tak więc myślę, że podejmując tą uchwałę proszę Państwa musimy się naprawdę zastanowić nad 

rozwojem naszego miasta i naszej gminy, dziękuję. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

Szanowni Państwo, powiedzieliście że jesteście przeciwni pewnym elementom tego projektu 

budżetu, a nawet takie tutaj były stwierdzenia że w 99% właśnie, że ten budżet jest pozytywny ale 

będziecie głosować przeciw. Trudno mi to zrozumieć powiem szczerze. Trudno być za rozwojem 

Gminy głosując przeciw uchwaleniu tego budżetu, przeciw planowanym wydatkom na realizację 

zadań związanych z bieżącym funkcjonowaniem oraz zadań związanych z inwestycjami gminnymi,  

nie bardzo to rozumiem. Szanowni Państwo, bo skoro 99% tego budżetu jest odpowiednio 

przygotowane i zgadzacie się z tymi zadaniami, z tymi zapisami jakie zostały tutaj sformułowane 

to ja nie wiem czy ten jeden procent jest aż tak ważny, tak bardzo przeważający za tym że ten głos 

jest negatywny. Dlaczego nie rozważacie to w ten sposób, że może w ciągu tego najbliższego roku 

albo może w ciągu kolejnego budżetu Gminy ten jeden procent uda się zrealizować. Proszę jeszcze 

raz o rozważenie tej swojej decyzji. Nie da się realizować budżetu, nie da się realizować tych zadań 

Gminy bez uchwalenia budżetu, bez posiadania planu finansowego. Myślę, że warto jeszcze raz 

przeanalizować swoje decyzje i może te 99% powinno jednak przeważyć za tym, że jednak ten 

budżet będzie uchwalony. dziękuję bardzo. 

Pani Dorota Miernik – radna : 

ja tutaj zwracam uwagę na, że Państwo w ogóle się nie pochylacie nad tym jakie to będzie 

obciążenie dla mieszkańców Ostojowa czy Krzyzki i nie tłumaczcie mi w ten sposób, że trzeba 

rozwój, że to jest centrum miasta i tak dalej. Co to kogo, że tak powiem obchodzi w tej sytuacji 

kiedy on, że tak powiem żyje z miesiąca na miesiąc kiedy odkłada na podstawowe potrzeby.                          

Czy wy nie widzicie jak wszystko drożeje. 25% będzie podwyżki gazu, opłaty komunalne pójdą,             
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no to do czego zmierzacie, nie tym kosztem. Czy nie ma innych że tak powiem przesunięć,         

może gdzieś obciąć wydatki. 

Pani Dorota Dyka – Skarbnik Gminy : 

Szanowni Państwo obszar będący podstawą opodatkowania stawką podatku od nieruchomości,                    

od gruntów pozostałych, który jest przedmiotem tej dyskusji sołectwie Ostojów ten obszar to jest 

165 tysięcy metrów kwadratowych i kwota o którą wzrośnie podatek w tej miejscowości to jest 

34806 zł. Co w przeliczeniu na podmioty w Ostojowie czyli gospodarstwa domowe opodatkowane 

tym podatkiem daje kwotę 13 zł miesięcznie. To dotyczy tylko i wyłącznie z tytułu tego podatku 

jeśli uśrednimy, bo nie mamy innej możliwości przedstawienia takiej analizy, jeśli uśrednimy                     

do wszystkich mieszkańców Ostojowa to jest kwota 4 zł miesięcznie. Proszę żebyście Państwo 

wzięli pod uwagę tą analizę. 

Pan Dariusz Miernik –Burmistrz Miasta i Gminy : 

Szanowni Państwo, najniższe wynagrodzenie od miesiąca stycznia wzrasta, pewnie wzrosną 

również emerytury, no trudno żeby podatki, czy opłaty lokalne, czy jakiekolwiek inne obciążenia                

z tytułu zakupu energii elektrycznej dostaw wody, odbioru ścieków żeby one się nie zmieniały.  

Tak to jest skonstruowane na tym świecie, że jedno pociąga inne jakieś zobowiązania, nie muszę 

tego przecież Państwu tłumaczyć, nie jesteśmy dziećmi które nie potrafią tego zrozumieć jak 

funkcjonuje życie społeczno-gospodarcze i jak się finansuje. Dlatego jest różnego rodzaju pomoc 

od państwa dla emerytów. Rząd dba o emerytów, dba o każdego mieszkańca. Jest pomoc, sami      

tutaj Państwo powiedzieliście 13, 14 emerytura. Na pewno waloryzacja. To jest stała działalność 

odpowiednich organów państwa, które się wywiązują z tego obowiązku i starają się mieszkańcom 

pomagać,ulżyć w tym ich życiu. Gmina też ma pewne obowiązki i pewne obciążenia,                             

które musi realizować, a żeby je realizować no niestety musi mieć zabezpieczone                                    

dochody i później te dochody rozdysponować na różnego rodzaju wydatki. Po to nam                                 

jest ten plan finansowy między innymi też potrzebny. 

 

Pani Izabela Kowalik – radna : 

chciałabym się odnieść tylko tak naprawdę do jednej wypowiedzi Pana Burmistrza, na temat tego, 

że rosną emerytury, rosną pensje, rosną minimalne zarobki. Świetnie rosną też ceny. Chodzi o to 

Panie Burmistrzu, że nikt nie mówił o tym żeby nie podnosić tego podatku. Myślę, że żaden                          

z radnych nie mówił o tym żeby tego podatku nie podnosić w ogóle. Myśmy po prostu proponowali 

zresztą pan Burmistrz też bo to pan przygotował projekt uchwały. Proponowaliśmy żeby spotkać się 

w pół drogi bo sam Pan Burmistrz powiedział, ja pamiętam dokładnie te słowa, że od nowego roku 

będziemy mieć podwyżki cen energii elektrycznej. O ile się nie mylę to w maju wygasa ta umowa 

na dofinansowanie Gminy do ścieków i wody, do tego wszystkiego jeszcze podniesiemy podatek. 

Ja jeszcze raz powtarzam to co powiedziała Dorotka, że rzeczywiście myśmy zagłosowali 

jednogłośnie tak jak Pan Burmistrz powiedział. Ten nie popełnia błędów kto nic nie robi. 

Próbowaliśmy to odkręcić, próbowaliśmy zaproponować kompromis żebyśmy się spotkali właśnie 
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w połowie drogi, no niestety nam się to nie udało. Szkoda, że nie da się budżetu głosować 

każdego działu osobno. Jest to jeden dokument, jedna całość, wielka szkoda, dziękuję. 

Pan Tomasz Maluszczak – radny : 

Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu. Zbliża się okres Świąt i wydaje mi się, że dobrze by było 

żebyśmy się rozstali w zgodzie. Składam wniosek formalny o przełożenie tego głosowania                            

na kolejny najbliższy termin po to żebyśmy dziś nie musieli się jeszcze spierać, ale być może 

siądziemy w innym terminie i jeszcze przegadamy. Do 31 stycznia budżet można uchwalić. 

Składam taki wniosek po to żebyśmy spotkali się jeszcze raz i przegadali. Jeżeli wniosek zostanie 

odrzucony składam kolejny wniosek o 5 minut przerwy. 

Pan Waldemar Krogulec – radny : 

Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, zwracam się do Wysokiej Rady. 

Proszę Państwa o 2015 roku Gmina realizowała przeszło 100 milionów inwestycji, które były 

bardzo wyczekiwane przez wiele lat. Przed nami jeszcze jest więcej inwestycji, na które też czekają 

mieszkańcy i nie zatrzymujmy się w miejscu, idźmy dalej. Budżet to jest temat bardzo poważny,                 

ja bardzo proszę żeby każdy z członków Rady do tego poszedł bardzo poważnie, dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej po zakończeniu dyskusji poddała pod głosowanie wniosek radnego 

Tomasza Maluszczaka, który został odrzucony przez Radę Miejską.  

12.i. głosowanie nad wnioskiem radnego Tomasza Maluszczaka w sprawie przełożenia 

głosowania nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchedniów na 2025 

rok na następne posiedzenie Rady Miejskiej. 

głosowanie głosowanie nad wnioskiem radnego Tomasza Maluszczaka w sprawie 
przełożenia głosowania nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Suchedniów na 2025 rok na następne posiedzenie Rady 
Miejskiej. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 7 46.67 % pula głosów 15 - 



24 
 

PRZECIW 8 53.33 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia PRZECIW 

3 Gałczyński Marek ZA 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta PRZECIW 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar PRZECIW 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz PRZECIW 

12 Pałac Marcin PRZECIW 

13 Salwa Anna PRZECIW 

14 Uba Jacek PRZECIW 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka PRZECIW 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zarządziła 5 minutową przerwę w obradach . 

Po wznowieniu obrad Rada Miejska przystąpiła do głosowania w sprawie przyjęcia budżetu Gminy 

Suchedniów na 2025 rok.  

12.j. głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchedniów na 2025 rok. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Suchedniów na 2025 rok. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 8 53.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 6 40 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 6.67 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna PRZECIW 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Garbala Ewa PRZECIW 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela PRZECIW 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon PRZECIW 

9 Maluszczak Tomasz PRZECIW 

10 Miernik Dorota PRZECIW 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 
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Uchwała Nr 50/IX/2024 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchedniów na 2025 rok 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Ramowego Planu Finansowania Zadań Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Suchedniów na rok 2025. 

13.a. prezentacja tematu przez Przewodniczącą Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Jolanta Łutczyk – Przewodnicząca M/G Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

13.b. opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawiła Pani Agnieszka Włodarczyk – 

Mazurek – Przewodnicząca Komisji.  

13.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

13.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie przyjęcia Ramowego Planu Finansowania Zadań 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Suchedniów na rok 2025. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie przyjęcia Ramowego Planu 
Finansowania Zadań Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Suchedniów na rok 2025. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 86.67 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 6.67 % oddanych głosów 15 100 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 1 6.67 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota PRZECIW 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 51/IX/2024 w sprawie przyjęcia Ramowego Planu Finansowania Zadań 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Suchedniów na rok 2025 stanowi załącznik                                

do niniejszego protokolu.  

14. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów 

na lata 2024 – 2038. 

14.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Dyka – Skarbnik Gminy (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

14.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
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Pozytywną opinie Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – 

Przewodniczący Komisji.  

14.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

14.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2024 – 2038. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Suchedniów na lata 2024 – 2038. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 93.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 6.67 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 
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8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 52/IX/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2024 – 2038 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

15. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na 2024 rok. 

15.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Dyka – Skarbnik Gminy (projekt uchwały                                

w załączeniu do protokołu).  

15.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinie Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – 

Przewodniczący Komisji.  

15.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

15.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na 2024 rok. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów 
na 2024 rok. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 
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Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 93.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 6.67 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 53/IX/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na 2024 rok stanowi 

załącznik do niniejszegho protokołu.  

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Suchedniów. 

16.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobą upoważnioną, 
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Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Burmistrz MiG (projekt uchwały                                 

w załączeniu do protokołu).  

16.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący 

Komisji.  

16.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

16.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Suchedniów. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Suchedniów. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 19 grudnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 93.33 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 15 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 6.67 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek WSTRZYMAŁ SIĘ 

4 Garbala Ewa ZA 
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5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

Uchwała Nr 54/IX/2024 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Suchedniów stanowi załącznik                       

do niniejszego protokołu.  

17. Sprawy różne. 

Pani Justyna Żołądek – mieszkanka Gminy : 

Szanowna Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu i wszyscy goście. Ja bym się 

chciała tylko odnieść do wypowiedzi Pana radnego Maluszczaka i później adekwatnie                                

do odpowiedzi Pana Burmistrza na temat naszej drużyny, tutaj w Suchedniowie tenisa stołowego. 

Padło tu, że zawodowa drużyna, oczywiście ale nie mogę się zgodzić z faktem, że to nie jest 

reklama dla Suchedniowa bo jest to ogromna reklama. Mamy w Suchedniowe przecież w Urzędzie, 

w Gminie Wydział reklamy i rozwoju więc w przestrzeni całego kraju i poza granicami jesteśmy 

reklamowani przez tą Drużynę. Zapominamy o tym, że mamy też dzieci w tej drużynie, więc no to 

nie jest tylko tak, że to jest zawodowy sport i to są dzieci z Suchedniowa nasze bo można się tutaj 

odnieść do drużyny Orlicza gdzie w seniorach są opłaty, znaczy wypłaty z Gminy i tam mamy tylko 

trzech bodajże mieszkańców Suchedniowa w tej drużynie, więc kwestia, że to nie jest promocja 

naszego Suchedniowa przez tą drużynę tutaj bym naprawdę pochyliła się nad tym bo w mojej 

ocenie i myślę, że nie jednego mieszkańca jest to bardzo duża reklama dla nas. Chciałabym też 

odnieść się jako mieszkaniec do kwestii tutaj tej spornej, budżetu. Tak jak usłyszeliśmy Pan 

Burmistrz wyszedł naprzeciwko i była taka uchwała przygotowana z tym obniżeniem podatku.                 

Ja myślę na przyszłość, że można by tu się bardziej pochylić nad tym, że radni inni też mają swoje 

zdanie i też tutaj coś jakby wnoszą przez to, że wnioski składają, przyglądają się wszystkiemu.                     

Ocena ich pracy i wywieranie presji, że jeżeli nie zagłosują no to będą tego konsekwencje                        

i tak dalej jest troszeczkę nie na miejscu bo no muszą mieć swoje zdanie, nie można na nich 
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naciskać w ten sposób Poza tym w mojej ocenie niepotrzebna była tutaj burza cała pod tym kątem, 

bo tak jak wiemy jest większość po stronie innego Komitetu więc i tak by przeszła ta uchwała, a tak 

niepotrzebnie to było. 

Pani Lidia Frątczak - Przewodnicząca Rady Miejskiej: 

W mojej ocenie dużo padło bardzo nieprzyjemnych słów. Wniosek nie wszedł. Też nie byłam 

zadowolona i szczerze mówiąc gdybym tak poszła nie wiem, tokiem myślenia innych radnych,                      

no nie wiem czy ta uchwała faktycznie byłaby pozytywnie zaopiniowana i od dzisiaj by było                        

na inwestycje, taka jest prawda Pani Justyno.  

Pani Justyna Żołądek – mieszkanka Gminy : 

no tutaj nie będziemy teraz wchodzić w dyskusję, ale myślę, że radni mają prawo swoje zdanie 

wypowiedzieć i być konsekwentni. 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

 wypowiadanie zdania Pani Justyno, a podchodzenie w sposób zdroworozsądkowy do sytuacji 

naszego miasta i naszej gminy i do tego jak naszym mieszkańcom się żyje no to są troszeczkę 

powiem dwie różne rzeczy. Możemy się z tym nie zgadzać, ale musimy spojrzeć jak sprzeciw 

odniesie skutek jeżeli chodzi o o nasze miasto, dziękuję. 

Pani Justyna Żołądek – mieszkanka Gminy : 

Ja myślę że też tu była kwestia jak usłyszeliśmy od Pani Skarbnik, że docelowo nie były to jakieś 

wielkie kwoty i przychylenie się do do tego, do tej stawki podatkowej nie było aż tak bardzo istotne 

w przeliczeniu. 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

Ja bardzo przepraszam, ale dyskusja wywiązała się w sprawie uchwały budżetowej na 2025 rok.  

Na temat podatku i stawek podatkowy rozmawialiśmy na sesji październikowej, więc ta wypowiedź 

nie jest koniecznie zasadna, dziękuję. 

Pani Dorota Miernik – radna : 

Pani Przewodnicząca nie zgodzę się z Pani zdaniem, że to była nieistotna dyskusja. Istotna,            

bo te podatki są elementem budżetu, są wpływy, są wydatki i tak dalej. Przecież to jest prosta 

zasada więc jak mogę być przeciwko, że tak powiem najpierw uchwale, no racjonalnie znaczy nie 

popierać tej wysokości podatku, a później przyjmować tą wysokość w budżecie. Nie można takimi 

górnolotnymi, że tak powiem bo to jest pewien sposób populizm. Poza tym można to powiedzieć 

nie tylko szantaż emocjonalny albo polityczny, nawet polityczny, że ktoś kto jest głosuje przeciwko 

temu budżetowi to jest przeciwko, po co ta dyskusja. To chyba po to, żeby tylko nie wiem, 

zdyskredytować nas w oczach opinii publicznej, mieszkańców Suchedniowa, całej Gminy.                       

Czy o to chodziło, bo przecież ta uchwała i tak przeszła waszymi głosami, więc zaproponowaliśmy 

współpracę. Kolega Tomasz proponował wniosek żeby jeszcze się pochylić na tym, odrzuciliście. 

Także naprawdę to jest to nie wiem, co to miało na celu pokazać, że jesteśmy tacy, no przeciwko 
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rozwojowi. Jak się podejmuje pewne decyzje to wiedzcie Państwo i miejcie to na uwadze. 

Przynajmniej ja mam, może wiecie ja mówię tak za siebie, że bierze się wszystkie aspekty sprawy                  

i wszystko się waży. Ja zważyłam, że to są tylko takie wpływy a tutaj dla kogoś te nawet 13 zł 

miesięcznie, czy ileś tak to może mieć naprawdę znaczenie ktoś kto ma niecałe 2000 emerytury                 

na rękę. Nie róbmy sobie, że tak powiem jakoś, że to nie jest ważne. Jeszcze raz się powołam                    

na swoje doświadczenie, że tak powiem rozpatrywałam jak było, bo tutaj Pani Burmistrz 

przywołała tylko 84 Konstytucji. Jak najbardziej, każdy obywatel jest zobowiązany do ponoszenia 

ciężarów podatków i innych danin publicznych, ale są również odstępstw. Na przykład można 

skorzystać z pewnych ulg i nawet jeżeli dojdzie do tego, że ktoś nie zapłaci i spowoduje zaległość, 

nie wywiązał się tego, jest odpowiedni artykuł ordynacji podatkowej. Tam się waży interes 

podatnika, interes publiczny, zapewnienie wpływów, ale interes podatnika to też taki żeby on nie 

płacił tej zaległości podatkowej kosztem swojego utrzymania, środków jeżeli to będzie zagrażało 

jego egzystencji. Proponuję takie szersze spojrzenie, a może gdzieś trzeba było zmniejszyć wydatki, 

gdzieś przesunąć. Może równo obciążyć tych podatników, którzy prowadzą działalność przez                   

te nieruchomości to pracują na siebie a nie jakiegoś emeryta schorowanego z Ostojowa,                            

czy z Krzyżki, czy rencisty obciążać. Ja rozmawiałam z ludźmi, to będzie naprawdę znaczna                      

ta kwot. Nieraz to wręcz prawie górnej granicy emerytury. Ja Państwa zapraszam, Pana Burmistrza 

wszystkich Państwa, też radnych. Zorganizuje na początku roku zebranie, spotkanie                                  

z mieszkańcami. Proszę przedstawcie im swoją argumentację, życzę powodzenia. I naprawdę 

proszę nas nie obrażać bo ja się tu tak czuję wielokrotnie obrażana. Pani Przewodnicząca 

uprzedzam, to  jest ścigane z urzędu. Powinna się pani zastanowić czy nie zgłosić tego do organów. 

Pan Jacek Uba – radny : 

ja tylko do Pana Burmistrza z przypomnieniem takim, bo tam Pan Burmistrz ma wpisane drogi 

dojazdowe w sołectwie Mostki, proszę o poprawienie. Ponownie przypominam, bo to już było 

zgłaszane, będą robić pracownicy, to prosiłbym o Mostki też żeby tam poprawić, dziękuję. 

Pan Tomasz Maluszczak - radny : 

- Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu ja mam takie pytanie do Pana Burmistrza. 

Usłyszeliśmy, że mamy zatrudnionego nowego urbanistę i nawiązując do jednej                                

z wypowiedzi poseł Pani Marii Zuby chciałbym zapytać, czy w umowie jest zawarta 

klauzula dotycząca powiedzmy etapowego przenoszenia praw autorskich, żebyśmy                         

nie zostali że tak powiem wystawieni, tak jak przez poprzedniego urbanistę. Wydaje się 

logiczne, że jeżeli jakiś tam etap zostanie wykonany, później procedura uzgodnieniowa,                   

no to pytanie, czy po każdym etapie jeżeli zapłacimy, czy będziemy mogli liczyć                   

na przeniesienie praw autorskich; 

- drugie pytanie do Pani Przewodniczącej. Otrzymałem odpowiedź od Pana Burmistrza.                      

Ja wiem, że Pan Burmistrz nie jest właściwy do tego żeby kwestie związane z kopalnią 

Baranów powoływać czy uruchamiać komisję rewizyjną. Ja w interpelacji złożyłem 

wniosek o komisję rewizyjną i chciałbym żeby Pani Przewodnicząca mi odpowiedziała, czy 
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komisja rewizyjna pochyli się nad tym tematem, czy też nie. Przeglądałem program pracy 

komisji rewizyjnej na drugie półrocze to było tylko zaopiniowane budżetu, dziękuję bardzo. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

Szanowni Państwo, procedura sporządzenia planu miejscowego nie jest to nie jest taka prosta 

sprawa. Staramy się oczywiście pewne pewne elementy tej procedury obwarować jakimiś 

terminami. Tylko żeby przenieść prawa autorskie to trudno jest przenieść te prawa autorskie jeśli 

ten dokument już nie jest sporządzony na takim etapie czy w takim w takiej formie, że to już będzie 

document, który mógłby podlegać uchwaleniu z tego względu, że każda zmiana tego dokumentu 

rodzi za sobą pewne kolejne uzgodnienia, pewne kolejne elementy tego planu. Jeśli nie mamy 

pozytywnej opinii od któregoś z organów i trzeba w jakiś sposób dokument zmieni to nie można                         

na tym etapie przyjmować, że on już jest taką wersją ostateczną, gdzie prawa autorskie można 

przenieść do jakiegoś kompletnego dzieła, do konkretnego opracowania. W poprzedniej umowie                    

z poprzednim urbanistą jak i w tej umowie mamy pewne terminy powpisywane ale to bardziej 

terminy mobilizujące, bardziej takie warunkujące żebyśmy wiedzieli co na jakim etapie 

opracowania tego dokument już jes. Dajemy pewne upoważnienia, pełne pełnomocnictwa                             

do występowania w imieniu Gminy, w imieniu Burmistrza do różnych instytucji, ale cały czas 

jesteśmy na etapie sporządzania tego dokumentu. Opowiadałem tutaj Państwu na tej sali, że były 

pewne odmowy uzgodnień albo pewne uwarunkowania, które należało wpisać do tego opracowania 

jeśli coś się zmienia w uchwale. Plan jest sporządzany w ten sposób, że jest część graficzna i część 

tekstowa. Ta część tekstowa to jest uchwała, która opisuje wszystkie warunki, wszystkie jakieś 

zastrzeżenia, uwagi. Opisuje co na tym terenie można zrobić, jak go można wykorzystywać, jak 

można ten teren użytkować. Jezeli jakiekolwiek zmiany są w uchwale, czyli w tej części opisowej, 

bądź w części graficznej stanowiącej załącznik do uchwały no trudno przenieść do czegoś praw 

autorskich. Na poprzednim spotkaniu zobowiązywałem się, będę was informował, że jesteśmy                   

na takim etapie, że do tego dnia powinniśmy sporządzić, czy mieć opracowanie takie a nie inne, 

jakie są uzgodnienia czy opinie, jakie powpływały wnioski do tego opracowania I jaki jest postęp 

prac w związku z opracowaniem tego dokumentu planistycznego. Także nie da się tego tak 

powiedzieć, że dana część tego opracowania to już będzie takim ostatecznym elementem, który 

Państwo będziecie mogli zatwierdzić, będziecie mogli przyjąć do realizacji.  

Kolejne, co też należy sobie przypomnieć, bo po uzyskaniu już tych wszystkich opinii i uzgodnień 

mamy wyłożenie do publicznego wglądu i debatę publiczną. Pamiętacie Państwo ten przywodny 

park, jeszcze po tej debacie jakieś tam uwagi wpływały. Pamiętacie Państwo do tego planu gdzie 

znów trzeba pewne elementy planu zmieniać, pewne element, czy części tekstowej, czy części 

graficznej planu i czasami bywa tak, że ponownie trzeba uzyskiwać jakieś opinie czy uzgodnienia. 

Także to jest taki dokument, do chwili kiedy nie będzie podjęta ostateczna uchwała zatwierdzająca 

ten projekt to trudno mówić tutaj o przeniesieniu jakichś prawa autorskich do opracowania.                 

Nawet jeśli wpłynie uchwała to ona też wiecie Państwo o tym, że może być zaskarżana, mogą być 

do niej uwagi. Będziemy się starać oczywiście żeby pewne elementy planu, jeśli to będzie tylko 

możliwe, żeby tutaj sobie u siebie magazynować, żeby tutaj gdzieś mieć w aktach sprawy bo całe to 

opracowanie planu miejscowego to też składa się z różnych elementów. Sama dokumentacja jest 
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dokumentacją planistyczną, w której są wszystkie te materiały zgromadzone w trakcie realizacji 

tego zamówienia. I są dokumenty takie, które do dokumentacji planistycznej nie trafią ale są                

w innej teczce, powiedzmy jakieś korespondencje, to co dzieje się na bieżąco w chwili 

opracowywania planu korespondencja i tak dalej. W każdym takim opracowaniu może być tak,                   

że część dokumentów będzie u urbanisty, część dokumentów będzie w gminie z tego względu,                   

że to co już wspomniałem upoważniamy go w naszym imieniu i część tych dokumentów po prostu 

będzie trafiało bezpośrednio do biura projektowego, a do nas do wiadomości. To co powiedziałem, 

będę Państwa informował o tych terminach i o tym co w danym terminie udało się załatwić                                

i na jakim etapie plan jest przygotowany. 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

w danym chwili jeśli będzie taka wola Rady to zagadnienie, o którym tutaj mówił Pan radny 

zostanie na pewno przedyskutowane na komisjach i jeżeli będzie taka wola Rady w każdej chwili 

takie zadanie będzie można wprowadzić do harmonogramu pracy komisji rewizyjnej.                                     

Więc spotkamy się na komisjach, będziemy dyskutować. 

Pani Izabela Kowalik – radna :  

Panie Burmistrzu ja mam takie pytanie, może się Pan Burmistrz orientuje w kwestii tego programu, 

na który gmina dostała pieniądze asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością. Pan Burmistrz 

powiedział, że planowany jest objąć taką asystencją około 38 osób. Ja właśnie chciałam zapytać,                          

czy orientuje się Pan Burmistrz, czy już wiadomo co to będą za osoby w sensie, czy już takie osoby 

zostały wybrane. Chciałabym wiedzieć czy taka w gminnym ośrodku asystencja to wiąże się                        

na przykład z tym, że zatrudnione osoby będą jeździć na przykład do domu osób 

niepełnosprawnych i tam zajmować się nimi. Chciałam zapytać, czy jest jakiś sformalizowany 

sposób, żeby zgłosić taką osobę, jak to będzie wyglądało, dziękuję.  

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

realizacją tego programu będzie się zajmował Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Przygotowany został wniosek, no bo tak tylko można się starać o jakiekolwiek środki finansowe. 

Planowaliśmy, że tym wnioskiem obejmiemy się 37 osób, tym programem i tak przygotowaliśmy 

wniosek. W tej chwili z tego co rozmawiałem z pracownikami będzie taki nabór prowadzony.                     

Jeśli chodzi o osoby mamy jakąś orientację. Pracownicy Miejsko-gGminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej mają orientację. To są pracownicy, którzy pracują również w terenie i znają potrzeby 

mieszkańców. Wiele osób już korzysta z takiej pomocy i tutaj też szukamy środków żeby 

kontynuować tą pomoc dla tych osób. Jeżeli chodzi o szczegóły, zasady, czy kryteria kwalifikacji 

nowych osób to prosiłbym o kontakt z Kierownikiem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 

Pani Anna Dulemba – radna : 

Panie Burmistrzu mam pytanie odnośnie tego sprawozdania, w którym właśnie widnieje zapis 

dotyczący tego urbanisty. Tutaj napisane jest, że termin sporządzenia planu został określony w tej 

umowie na dzień 30 września 2025 roku. Czy ogólnie Pan Burmistrz zakłada, że sporządzenie 
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całego planu, czy tylko wykonanie prac urbanisty, bo chciałabym to doprecyzować, żebym 

wiedziała. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

całego planu łącznie z debatą i z podjęciem uchwały przez Radę Miejską, bo tak jest umowa 

sporządzona z urbanistą łącznie z uchwałą Rady Miejskiej. W tym terminie urbanista został 

zobowiązany do opracowania i zakończenia tego opracowania planistycznego. 

Pani Anna Dulemba – radna :  

chciałabym złożyć wniosek aby na każdym posiedzeniu Burmistrz albo osoba wyznaczona, która 

prowadzi ewentualnie tą teczkę lub teczki, żebyśmy jako radni, bo myślę, że to jest taka sprawa 

priorytetowa, mieli takie sprawozdanie, żeby nikt nie biegał tylko żebyśmy wiedzieli na bieżąco co 

się dzieje, myślę, że wszyscy radni będą tym zainteresowani. 

Pan Cezary Błach – Członek Zarządu Powiatu Skarzyskiego : 

Szanowni Państwo na początku przepraszam za swoje spóźnienie ale dzisiaj jest taki dzień,                          

że w większości samorządów Powiatu Skarżyskiego odbywają się właśnie sesje budżetowe. Taka 

sesja również miała miejsce w Starostwie Powiatowym. My również pracowaliśmy nad budżetem 

Powiatu Skarżyskiego na przyszły rok i powiem Państwu, że również ta dyskusja nad budżetem 

była długa, była trudna, była emocjonująca. Natomiast My podeszliśmy jako zarząd, jako taka 

kolicja rządząca podeszliśmy do budżetu w taki sposób, według mnie odpowiedzialny ponieważ 

również tych planów, pomysłów, oczekiwań ze strony różnych gmin powiatu skarżyskiego było 

bardzo wiele. Natomiast zdawaliśmy sobie sprawę z tego, że są zadania rozpoczęte w latach 

poprzednich, na które zostały opracowane dokumentacje projektowe, na które zostały złożone 

wnioski o dofinansowanie. W pierwszej kolejności te inwestycje znalazły się w tym budżecie. 

Natomiast jako zarząd wspólnie z Radą w tym momencie procedujemy taki można powiedzieć 

nieformalny dokument, który nie może stać się takim bardzo oficjalnym, ale ustalamy sobie plan 

inwestycyjny na kadencję, który chcielibyśmy zrealizować. To nie znaczy, że wszystko co tam                     

w tym planie się znajdzie będzie zrealizowane. Jak państwo sami wiecie tym głównym 

dokumentem jest WPF na kilka lat do przodu i budżet jako ten taki szczegółowy roczny. Na dzisiaj 

jeżeli chodzi o Gminę Suchedniów w budżecie na przyszły rok mamy likwidację przejazdu 

kolejowego, gdzie jak państwo wiecie dzisiaj zaakceptowaliśmy treść porozumienia trójstronnego 

Powiat Skarżyski - Gmina Suchedniów - PKP PLK. Mamy już formalnie z podpisami akceptację tej 

treści przez PLK, myśmy dzisiaj też na tym spotkaniu zaakceptowali tą treść. Myślę, że na 

najbliższych sesjach Rady Powiatu i Rady Gminy Suchedniów ten temat będzie przedłożony 

Państwu do zatwierdzenia. Nad chwilę obecną w budżecie Powiatu są środki związane tylko tutaj                      

z tym tematem. Natomiast jeżeli chodzi o te zadania, które tutaj wspólnie z Burmistrzem żeśmy 

wypracowali, to są takie inwestycje jak (oczywiście to mówimy tylko o drogach Powiatowych). 

Czyli jeżeli będziemy rozwiązywali problem przejazdu kolejowego, odwodnienia ulicy Bugaj                   

do ulicy Szarych Szeregów. Myślimy też o kolejnych inwestycjach czyli o kontynuacji przebudowy 

ulicy Bugaj w kierunku poczty żeby rozwiązać problem odwodnienia. Jeżeli się uda kompleksowo 

rozwiązać problem drogi powiatowej do ronda z ulicą Mickiewicza. Będzie też w tym planie 
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przebudowa ulicy Jasnej i będzie remont ulicy Langiewicza, która już wykazuje oznaki zużycia 

technicznego. To są takie priorytety, które jeżeli uda się zrealizować w tej kadencji będzie bardzo 

dobrze. Jak Państwo tutaj każdy z was reprezentujecie swoich mieszkańców tam też radni 

reprezentują interesy swoich gmin. Ta dyskusja też jest ożywiona, jest gorąca ale udało się nam ten 

projekt budżetu na przyszły rok przyjąć. 

Chciałbym w imieniu swoim i Pana Starosty Artura Berusa całego Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

złożyć Państwu najserdeczniejsze życzenia zdrowych, wesołych pogodnych Świąt. Myślę,                          

że będzie jeszcze okazja żeby się spotkać przed nowym rokiem i sobie złożyć życzenia 

noworoczne.  

Pani Anna Salwa – Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej : 

Szanowni Państwo, skoro nasz były Burmistrz powiedział nam o planowanych inwestycjach to 

bardzo proszę o doprecyzowanie bo nie wiem czy dobrze zrozumiałam. Przejazd jest uwzględniony 

w budżecie starostwa, natomiast pozostałe, odwodnienie, przebudowa Jasnej-Langiewicza, czy też 

są uwzględnione bo to jest dla nas dość istotna sprawa.  

Pan Cezary Błach – Członek Zarządu Powiatu Skarzyskiego : 

na chwilę obecną formalnie w budżecie Powiatu Skarżyskiego jest jedynie likwidacja przejazdu 

kolejowego. Tutaj w tym porozumieniu, o którym mówiłem i z rozmów z PKP, które były 

prowadzone wynika, że PKP będzie gotowe do rozpoczęcia prac inwestycyjnych w roku 2026, taki 

jest plan. Zapisy tego porozumienia również mówiłem o tym, że no powinna to być inwestycja 

równoległa. Tutaj trzeba powiedzieć tak, że jeżeli chodzi o Gminę Suchedniów sprawa jest 

prostsza. Z tego co Państwo na pewno wiecie już, miejmy nadzieję, że w roku 2025 będą jakieś 

prace prowadzone, a to są prace na drodze gminnej, więc one mogą być już dzisiaj prowadzone. 

Jeżeli chodzi o Powiat Skarżyski poruszamy się też w terenie kolejowym i na dzisiaj Powiat musi 

skoordynować te prace z PKP ponieważ to później ma stanowić ciąg drogi powiatowej. Na dzisiaj 

Powiat Skarżyski nie ma tytułu prawnego żeby z wyprzedzeniem realizować inwestycję, która 

jeżeli nie stanie się drogą powiatową będzie po prostu niezasadna i nie gospodarna. Na chwilę 

obecną my też ze względów takich czysto technicznych, związanych z podziałami map, które były 

robione w związku z inwestycją gminną teraz Powiat musi czekać realizację tych map. Na rok 2025 

jest zaplanowane dokończenie projektu tak żeby na rok 2026 być gotowym już do fizycznej 

realizacji inwestycji. Natomiast te pozostałe rzeczy, o których mówiłem są to po prostu w naszych 

zamierzeniach inwestycyjnych, które będziemy chcieli sukcesywnie wprowadzać do budżetu. 

Mamy takie uzgodnienia  i w Zarządzie Powiatu i z Panem Przewodniczącym Jerzym Żmijewskim, 

że w przyszłym roku będziemy chcieli wprowadzić dokumentację na ulicę Jasną z realizacją                   

2025-2026. Teraz nie podam dokładnie daty, bo to jest też taki plan w latach, ale on po prostu 

obejmuje lata tej naszej przyszłej kadencji. Na chwilę obecną jest tylko to jedno zadanie                     

w budżecie Powiatu Skarżyskiego. Z tego też tytułu, że najprawdopodobniej Powiat Skarżyski 

pozyska dotacje na trzy duże inwestycje drogowe i na chwilę obecną budżet Powiatu na rok 2025 

nie pozwolił na tym etapie żeby rozszerzyć o te nowe zadania, natomiast wiemy już jak to zrobić 
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żeby uchwałę budżetu w przyszłym roku  2025, wprowadzić te kolejne zadania z tej listy                           

do budżetu już w roku 2025. 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

w związku ze zbliżającymi się świętami Bożego Narodzenia w imieniu własnym jak i Burmistrza 

Miasta i Gminy Suchedniów pragnę złożyć najserdeczniejsze życzenia świąteczne wszystkim tu 

Państwu obecnym na Sali, a także tym oglądającym obrady sesji online. Niech te Święta będą                    

dla Państwa czasem refleksji radości i spokoju. Życzę aby magiczny klimat tych świątecznych dni 

w Państwa sercach zagościł na dużej, Wesołych Świąt.  

 

18. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu treści porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła obrady                                      

IX  w kadencji sesji Rady Miejskiej w Suchedniowie. 

 

      Protokołował                                     Sekretarz obrad                                         Przewodnicząca 

                                                                                                                                   Rady Miejskiej 

 

 Mariusz Ślusarczyk                            Tomasz Maluszczak                                      Lidia Frątczak 
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